
1/12

Klimatická hrozba a covid jsou podvod, záměrně
vyrobené problémy a jejich řešení, aby bylo možné
manipulovat lidmi

radiouniversum.cz/tomanek-jan-2d-klimaticka-hrozba-a-covid-jsou-podvod-zamerne-vyrobene-problemy-a-jejich-
reseni-aby-bylo-mozne-manipulovat-lidmi

Jan Tománek Díl 2/3

Text 11.6.202429 min Přehrát
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Králičí nora, svět za zrcadlem – ten se začne zobrazovat jen těm,
kdo jsou ochotní vstoupit navzdory tomu, že chodbičky v noře jsou
klikaté a plné slepých uliček. Ten, kdo se ponoří, ale už nebude vidět
svět černobíle. Pochopí, že ona černobílá hra je možná past, která
mocným umožňuje hrát zase tu svou hru na „rozděl a panuj“. Jedno
je však jisté, tu cestu do světa za zrcadlem nikdo nemůže
podniknout za nás, a politici už vůbec ne. V minulém díle nám host –
autor knihy Průvodce králičí norou Jan Tománek řekl: „U nás jakákoli
opozice vlastně opozicí není. Je to jenom hra moci, a ještě to hrají
falešně, a na konci se pak dohodnou. Například za covidu do toho
Babišovi opozice neházela vidle, protože velká část opozičních
politiků v tom měla své byznysy.“

Martina: Ve své knize připomínáš, že ještě ve 40. letech v Americe
lékaři doporučovali kouření cigaret, respektive správnou značku. To
byla známá akce zakladatele PR, Bernayse, který najal lékaře, a ti
říkali, ať kouří camelky, ať jedí slaninu, podle toho, co bylo zrovna
potřeba pro trh a pro platící zákazníky. Ale pak tady byly studie
a rozhodnutí stříkat všechno DDT, lidé se posypávali. Je pravda, že
se tím mnohde v některých oblastech Afriky pomohlo k odstranění
malárie, ale na druhou stranu tito lidé pak umírali na rakoviny,
a podobně. Na kašel se předepisoval kokain – to by si dnes mnohý
pacient rád zakuckal. Já bych na to řekla, že každý se může mýlit,
ani lékaři nejsou neomylní. Ale na druhou stranu to, co se dělo za
covidu, by svědčilo o tom, že jsme se nejenom jako občané ze svých
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omylů vůbec nepoučili, ale především, že se nepoučili lékaři. Jak to
vnímáš ty? Myslíš, že za tím ze strany lékařů byla nevědomost, nebo
pocit neomylnosti, mesiášský komplex, peníze, arogance? Zkoumal
jsi to?

Jan Tománek: Zkoumal jsem to. Založili jsme Zdravé fórum, a tam
jsem byl v kontaktu s desítkami lékařů, a moje vůbec první otázka na
ně byla, jak je to možné? A jeden starý lékař mi vyprávěl, jak je to
možné: Je to tím, že lékař je taky jenom člověk. A mezi lékaři máš
klasickou Gaussovu křivku, a někdo z nich je kariérista, někdo je
hloupý, někomu jde o peníze, někdo je svině, a někdo je na druhou
stranu srdcař, který se snaží pomoct, jde mu o pravdu. Je to jako
s lidstvem – jako selhalo lidstvo, tak selhali i lékaři.

A to, co jsi říkala s chybami v lékařství, tak to je pravda, ty se dějí,
a snad se dají i omluvit. Ale bohužel je tady problém v tom, že v tu
dobu, kterou jsi popisovala, tak to ještě zdaleka nebylo tak utržené
z řetězu, a vlastně to byly chyby, nebo chyby z neznalosti. Ale toto
jsou chyby záměrné a korupční, a to už je trochu jiné, silné kafe.
Plus se tady ještě, bohužel, objevuje nová věc, a to je cenzura.
A tato cenzura, bohužel, už začíná být životu nebezpečná, protože
jenom díky oponentnímu názoru, nebo když někdo tyto postupy
zpochybňuje, se může přijít k tomu, že jsou chybné, a může se to
napravit. Ale pokud by toto neexistovalo?

Dodneška je na YouTube zakázáno zpochybňovat vakcínu, je
zakázáno mluvit o tom, že má vedlejší účinky, i když prokazatelně
má, je zakázáno říkat alternativní možnosti léčby covidu, i když se
ukázalo, že fungují, a jsou daleko lepší než nějaká vakcinace.
Všechny tyto věci jsou na YouTubu, a na mnoha dalších médiích,
potlačovány. Dobře, to se ještě bavíme o nějakém soukromém
subjektu, který to řeší. Ale třeba ve Francii se připravuje ke
schválení, nebo nevím v jaké je to fázi, přímo zákon, že by bylo
nezákonné zpochybňovat lege artis lékařský postup, tedy třeba, že
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tato vakcína je špatně, nebo že nějaký léčebný postup je špatně. Ale
tím se zamezí jakákoliv akademická diskuse, a to je životu
nebezpečné pro celé lidstvo. To už jako přestává být legrace.

Martina: Na tom je zvláštní, že v době covidu selhala média.
Myslím, že to můžeme takto říct, a nemusíme o tom nějak moc
dlouze diskutovat. Myslím, že to vystihli Němci, když se některá
média omlouvala, že v době covidu přistoupila na všeobecnou
paniku, a místo toho, aby informovala a kriticky nahlížela na
opatření, tak pouze podsouvala lidem vládní rozhodnutí a ještě
propagovala. To znamená, že média v té době fungovala přesně
podle marxleninské filozofie, že úkolem žurnalistiky je být
agitátorem, propagátorem a organizátorem, a vytratilo se jakékoliv
informování. Takže, to máme média. Ale mě na tom překvapuje, že
média neprozřela ani poté, co vlna paniky opadla, a teď tvrdošíjně –
zejména u nás – stojí na svém, aniž by jakýmkoli způsobem kriticky
pohlídla na svou minulost, takže by řekla: „OK, my jsme se mýlili.
Chápejte, specifická doba. Ale teď jsme se z toho poučili, a napříště
vás chceme informovat krystalicky.“ Čím to je? Řekni mi, čím to je,
že setrvávají ve svých pozicích, a hrajou s námi tuto zákopovou
válku?

Jan Tománek: Protože média mají jednoho majitele, a problém je…
Nebo takhle…

Martina: Majitelů je víc.

Jan Tománek: Majitelů je víc, ale ve výsledku se nitky setkávají
u velkých agentur, u stejných organizací, u stejných… Nebo takhle,
těch cest je vlastně víc. Jedna z nich je na nejnižších úrovních, kdy
je to třeba jenom – jak tomu říkám – levičácká hloupost mladých lidí,
kteří chtějí pomáhat, myslí si, že pomáhají. Na další úrovni je nižší
korupce. A pak je vyšší, střední korupce typu šéfredaktor, takže dané
noviny, nebo internetový deník, je závislý na reklamě, přijde tam stát
a řekne: „Dáme vám za tři miliony reklamní kampaň na Tečku, ale
rozhovory s Hnízdilem bychom tady neradi viděli.“ A teď záleží na
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tom, jak je daný šéfredaktor prodejný, jak mu jde o jeho médium, jak
je schopen si sehnat jinou reklamu, a jak moc bude klouzat po
povrchu. A na nejvyšší úrovni máte majitele, kteří mohou být
soukromí, ale oni taky dostávají nějaké dotace, dostávají na svá
média nějakou pomoc, dostávají reklamu, a tam už se bavíme
o velikánských budgetech.

Byla tady kauza Rohlíku, který odstřihl pana Jandejska, protože měl
špatné názory. Takže, když už jsi v těchto velikánských korporacích,
tak tam se dělají věci tohoto typu. A pak můžeme jít výš, až
k majitelům velkých agentur, kde se to všechno stýká. A zase se
dostáváme zpátky dolů, kdy novinář dneska dělá z agenturních
zpráv Ctrl-C a Ctrl-V. Takže vám vlastně stačí mít podchyceny velké
agenturní zprávy, a pak už to jede dolů, jak to lejno, když padá,
a takto se to hezky rozleze do všech médií.

Od doby covidu nepoužívám televizi

Martina: Dobře, teď jsi popsal předpokládané důvody, z jakých
mohou postupovat majitelé médií a jednotliví novináři. Ale čím to je,
že tyto polopravdy, záměrné nepravdy a mystifikace, nevadí lidem?
To mě na tom mate – to, že umožňují, i když si teď každý měsíc
můžeme udělat výřad informací, které se ukázaly jako nepřesné,
nebo vysloveně mystifikační. Takže navzdory tomu, že na konci
měsíce můžeme naprosto jednoznačně jako záměrnou lež shodit ze
stolu ještě před měsícem adorované informace a tvrzení, stále
platíme koncesionářské poplatky, kupujeme noviny, nebo platíme
kanály, a funguje to dál.

Jan Tománek: Ale to se dostáváme k tomu, začít u sebe. Ale ono to
zase není tak růžové. Četl jsem, jak média mají problém, že se
například od CNN, a těchto velkých firem, za poslední roky odtrhlo
25, 30 procent diváků, a to už je docela síla. To samé u České
televize. Nedávno jsem se díval, jak se Česká televize chlubila, že
Otázky Václava Moravce – nejsledovanější publicistický pořad – má
týdně dosah 500 000 diváků. A díval jsem se na svůj Facebook,
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který není zdaleka tak obrovský, jako jiná alternativní média, a já
mám za týden taky dosah 500 000 diváků. A to mi přijde, že se už
alternativa začíná dostávat dost do popředí, lidé už si to vyhledávají,
a médiím dobře ukazují, že si to nenechávají líbit. Bohužel média
jsou často dotována státem, nebo státními reklamami a dalšími
zakázkami, takže je to poměrně hodně umělé prostředí. A to se
nebavíme o tom, že Česká televize – která samozřejmě ze státu žije
– si může od rána do večera dělat, co chce, a přesto tuto podporu
mít bude.

Martina: Právě. Já jsem tě teď bedlivě poslouchala, a přestože se
tady můžeme chlácholit tím, že se lidé pídí po informacích svými
cestami – což je tedy někdy velmi zavádějící, ale pídí – tak přesto
všechno nás to uchlácholit nemůže, protože všechny tyto věci,
o kterých jsi tady mluvil, a ještě mluvit budeš, se daří uskutečnit
právě kvůli médiím, kvůli tomu, jak tady fungují. Dobře, ale já jsem ti
na začátku položila otázku ohledně věcí, které nejvíce ovlivňují náš
svět. A ty jsi jmenoval 11. září, covid. Znamená to, že na třetí místo
mohu napsat cenzuru?

Jan Tománek: To se musím zamyslet. Je jich strašně moc, a toto
beru jako jednu z těchto věcí. Ale ještě se vrátím. Napadlo mě
ohledně médií, že opět záleží na tom – začít u sebe, a tedy neklikat
na tyto weby. Třeba já osobně jsem od covidu, což je takové tři, čtyři
roky, nezapnul televizi. Programově jsme ji nezapnuli. A pak jsme
postupně vytáhli i anténu, kterou jsem pak i schoval. Takže se na to
nedíváme, a dokonce jsem zjistil, že ani nemáme funkční set-top
box, takže vlastně televizi nemám. A opravdu jsem v únoru šel
a televizi odhlásil. Je to operace na poště na pět minut: Podepíšete,
nemáte, nazdar. Takhle jednoduché to je. A podle mě jde o to – začít
u sebe.

Martina: Než vstoupí v platnost zákon, že když máš i mobil, tak
musíš platit koncesionářské poplatky – protože…
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Jan Tománek: Já vím. Tak pokud to necháme takhle zajít, a pokud
to takhle bude, tak už se pak můžeme bránit nějakým dalším
způsobem. Ale zatím můžu udělat tohle, tak udělám aspoň to.

Martina: Dobře, teď jsme se věnovali médiím. Ale média fungují
z různých důvodů: dotační politika, kvůli tomu, že patří miliardářům
a podobně. Ale tady mediální pracovníci v určité době rezignovali na
poslání žurnalistiky, na poslání novináře, to znamená, hledat pravdu,
hledat fakta. A zároveň se na mediálním poli vyrojilo spousty
ověřovatelů pravdy. A je zvláštní, jak jsme je přijali za své mentory,
za zdroj informací a názorů, který je potřeba nikoliv podrobovat
kritické analýze, ale pouze přijmout. A mě by zajímalo, kde se vyrojili
všechny tyto různé obskurní organizace, nadační fondy, neziskovky?
Kde se vzaly? Máš na to nějakou teorii?

Jan Tománek: Tak to je asi nějaká teorie evoluce, že tam, kde je
díra na trhu, nebo v lese, tak se tam objeví nějaký organismus,
parazit, když se objeví na dotacích. Je to vlastně jednoduché. Jak
jsme se bavili o tvé Wikipedii, i o mých stránkách, tak vlastně
Wikipedie si hraje na to, že tam nesmíš napsat, nebo ten, kdo to
píše, svůj názor, ale pokud se na něco odkážeš, tak už je to pravda,
a je to v pořádku. Takže se o tobě může napsat, že jsi konspirátorka,
protože – a dáš tam citaci třeba z Fóra 24, a to už je vlastně OK.
Takže není nic jednoduššího, než si založit… Na Zdravém fóru je to
samé, my s tím taky bojujeme.

Já, kdybych to dělal, kdybych byl na straně černého, temného
impéria – my jsme jako ve Hvězdných válkách, jako ti malí rebelové
proti velkému galaktickému impériu – tak to udělám přesně stejně,
protože to je dokonale legitimní. Uděláš si neziskovky, který platíš
z peněz těchto lidí, a oni ti, „v uvozovkách“, ověřují fakta, a ty se na
ně potom odkazuješ ve svých médiích, tví politici se na to odkazují.
Je to vlastně důkaz kruhem, a je to dokonale udělané.

Lidé často vidí totalitu až zpětně. Ale nechápou, že v současné době
v totalitě žijí a spoluvytvářejí ji.
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Martina: Jedna mystifikační organizace se odkáže na lháře,
navzájem se sdílejí, a vytvářejí dojem regulérnosti a objektivity.

Jan Tománek: A takhle jsme řešili spousty těch soudních pří,
a soudy to shodily ze stolu. Řešili jsme třeba pomluvy ze strany
České televize, kde se opřeli do Zdravého fóra, do Zuzky Krátké,
a do dalších lidí, a soud to v podstatě shodil ze stolu, protože Česká
televize řekla, že jsme manipulátoři, protože to napsali nějací Čeští
elfové. Ona se na ně odkázala a – tečka. A soud nebude zjišťovat,
jaká je ta pravda.

Martina: A lidé už vůbec ne.

Jan Tománek: Vůbec ne. To je opravdu masakr. A nejhorší na tom
je, že třeba ty lidi… Já jsem teď zase někde viděl od Kartouse…

Martina: Bohumil Kartous?

Jan Tománek: Ano. Tak to je vlastně člověk…

Martina: To je mluvčí elfů, jeden z mluvčích.

Jan Tománek: To jsem nemyslel. Ale on byl v nějakém Pražském
inovativním institutu, který celý vytunelovali, a v podstatě je na ně
podaná žaloba, vyšetřuje to soud pro evropskou – nevím – pro
evropské dotační podvody. Ten člověk by měl pravděpodobně dávno
sedět, ale on se dál k těmto věcem vyjadřuje, a objíždí besedy.

Martina: A to víš jistě? Aby tady…

Jan Tománek: Jasně. Vždyť to vyšetřují. Je to vyšetřované. Oni ho
odvolali.

Martina: Kdo to vyšetřuje?

Jan Tománek: Evropská komise, která je na udělování dotací.

Martina: Já vím, že ho odvolali, pak byl audit, pak tedy toto odvolání
potvrdili. Ano. Ale nevěděla jsem o tom, že to jde dál.
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Jan Tománek: Jasně, furt se to vyšetřuje.

Martina: Ty ve své knize říkáš: „Pravda v dnešní době není vůbec
důležitá. Pravda je v dnešní době jen to, co je prezentováno
v médiích, a co společnost jako pravdu přijme, a podle té se pak
chová.“ Na této větě, a na tomto stavu – protože si myslím, že jsi
popsal to, co se kolem nás zhusta objevuje – je nejhorší to, že
kdybys ji ocitoval ve 40., v 50. letech, a potom třeba
v normalizačních sedmdesátkách, tak by byla stejně reálným
a realistickým popisem situace, jakým je dnes. Když jsi pak dělal
korektury knihy, nevylekalo tě to?

Jan Tománek: Ani ne. Mě na tom nejvíc mrzí, že vlastně lid tu
totalitu vidí, až teprve jim někdo zpětně řekne: „Teď už můžete.“ Já
jsem vlastně předchozí knihy, které jsem napsal, třeba „Lustr pro
papeže“, což je o klukovi, kterého v 70. letech odsoudili do
nejtěžších lágrů za blbost, za protistátní věc, kdy zpívali nějakou
protistátní americkou písničku. Dostal dva měsíce, nebo půl roku
natvrdo, jako mladistvý, a skončil na deset let v tvrdých kriminálech.
Je to příběh chlapíčka z Plzně podle skutečné události, který měl
zničený život, já jsem za ním jezdil, a on mi to vyprávěl. Je to fakt
drsný příběh, jeden z nejtvrdších ze 70. let, Nebylo to v 50., bylo to
v 70. letech, kdy už byly veselé písně, a mysleli jsme, že už to není
na kriminály a tak dál. A když tuto knihu čtou dnešní knihomolky,
youtuberky, tak ty se z toho rozplývají, jak to byla strašná doba. A to
jsou ty, které potom jdou, dají si Tečku, a mě mají za konspirátora.
A to je to, nad čím uslzívají, že to je strašný. Ale jsem si jist, že za
dvacet, třicet let, až praskne toto, tak ty další budou zase uslzívat
nad dnešní dobou, a budou si říkat, jak to bylo možné, a co to bylo
za nesvobodu? To je nejhorší, jak to lidé vidí až zpětně, ale to, že
v tom žijí, to si vůbec nedokážou představit, ani to, že to tehdy
vypadalo takto.

Nechápu disidenty z doby komunismu, kteří dnes podporují Pavla, tleskají
nomenklaturnímu komunistovi, protože je to hodný, polepšený
komunista, který se vypracoval v NATO
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Martina: Atmosféra úzkosti ve společnosti, atmosféra sebekorekce
vlastních myšlenek, potažmo svých slov, velmi připomíná neblahé
časy, které jsi tady zmínil – to veřejné mlčení.

Jan Tománek: Ano.

Martina: A musím říci, že když jsem viděla po revoluci vynikající
Formanův film „Lid versus Larry Flint“, tak jsem si říkala: „Jo, tak
takhle to je.“ A říkala jsem si: Může mi být odporné, jak se někdo
chová, jeho myšlenky mi mohou být naprosto cizí, ale přesto
všechno, takhle vypadá svoboda člověka, který má právo je
vyslovovat, a tyto věci dělat, pokud nejsou v rozporu se zákonem.
Řekni mi, kde se to vytratilo? A kde se vzalo, že když omezujeme
něčí práva, tak se ještě cítíme být lepší, poučenější, zodpovědnější,
chytřejší a laskavější?

Jan Tománek: Já ti nevím. Ještě to dokážu pochopit u mlaďochů,
kteří se nezajímají, a mají pravdu jenom z jedné strany.

Martina: A jsou mladí.

Jan Tománek: A jsou mladí.

Martina: Mládí je hned se vším hotovo.

Jan Tománek: Je to jakási mladická nerozvážnost, blbost. To se dá
ještě pochopit. Ale co nedokážu pochopit, třeba ty opravdu staré
disidenty, kteří si tím prošli, a pak ti samí lidé podporují Pavla,
a tleskají nomenklaturním komunistům, protože to jsou hodní
komunisté, ti polepšení, že on se v NATO vylepšil, vypracoval se.
A jsou schopni na tento konstrukt přepnout. Nevím, co za tím je,
jestli už jsou tak unaveni životem, nebo v tom je nějaká osobní
korupce, nebo se člověk ptá, jestli to kdysi bylo nějak jinak, a proč to
dělali. Zůstává nad tím rozum stát, protože takovéto otočení o 180
stupňů je pro mě nepochopitelné.
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Martina: Ne všichni, protože před časem mi volal jeden člověk,
kterého bych taky ráda pozvala, a ten přednáší dětem o minulých
dobách na základních a středních školách, a bojuje stále proti
komunismu, aby se tato myšlenka k nám znovu nedostala. A on mi
volá a říká: „Co já jim teď mám říkat? Protože když mohou, tak zvolí
našeho prezidenta, nebo se rozhodují mezi dvěma kandidáty,
přičemž na obou tyto věci ulpěly.“ Nevěděla jsem, co mu na to mám
říct.

Jan Tománek: A pak si dcera Milady Horákové vezme od Pavla
státní vyznamenání, a letí s ním do Ameriky jako s kamarádem. To
zůstává rozum stát. To si pak člověk říká, jestli to opravdu bylo tak,
jak nám to prezentovali, nebo je to všechno úplně jinak.

Změna klimatu způsobená člověkem je stejný podvod, jako s covidem.
Někdo záměrně vyrobí problémy, a pak se na ně hledá řešení, aby bylo
možné manipulovat lidmi, a prosazovat různé agendy.

Martina: Jane Tománku, my jsme se spolu začali bavit o tom, které
věci zásadně ovlivňují naši dobu. Mohla bych se řídit čistě obsahem
a jednotlivými názvy kapitol tvé knihy, ale přesto všechno, 11. září,
covid, pak jsme říkali – žurnalistika, cenzura. Co bys tam dal dál?

Jan Tománek: Já bych se musel na ty kapitoly podívat, kdybys mi je
půjčila.

Martina: Ano, půjčím ti tvou vlastní knihu.

Jan Tománek: Teď jsem byl na rozhovoru – jeden takový fun fact –
u Libora Vondráčka, a já povídal o své předchozí knize, a nemohl
jsem si vzpomenout, jak se jmenuje. Teď si budu muset vzít tuto
knížku, a podívat se do svého životopisu, jak se jmenovala
předchozí kniha.

Martina: Jo, myšlenka je jako úhoř.
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Jan Tománek: Mně to pomáhalo vyčistit hlavu, když do knížek
napíšu to, nad čím přemýšlím, a tím to pro mě skončí, a můžu se
věnovat něčemu dalšímu. Takže já jsem to vlastně všechno zabalil
do nory a pustil jsem to z hlavy, částečně. A těch kapitol je tam
spoustu: Rozdělení rodin, likvidace vazeb – což je důležitá věc,
protože to, co se děje v genderové ideologii a v dalších šílenostech,
tak to je samozřejmě důležité. Green Deal, to je obrovská věc.

Martina: O tom se bavíme velmi často. Ale jak se na to díváš ty?
Kde vidíš jeho kořeny?

Jan Tománek: Kořeny jsou dlouhodobé, ale hlavní kořen toho je, že
vůbec celá tato ideologie je postavena na základní premise, která
vlastně nikdy nebyla dokázána, nebo se vůbec neví. Příroda je tak
složitý organismus, a celé podnebí, že se vůbec netuší, jestli člověk
přírodu skutečně ovlivňuje, a pokud, tak jak moc. A to, že se na Zemi
střídají doby ledové s teplem, tak to je normální. U nás ve
středověku bylo teplo, a v Krkonoších se pěstovalo víno, vinná réva.
A to se bavíme o cyklech ve staletích. A pak jsou tisícileté cykly, kdy
jsme tu měli dobu ledovou, střídaly se tady doby ledové
s meziledovýma, s teplými obdobími. To jsou normální cykly.

Martina: Přesto všechno jsou toto záležitosti, o kterých budeme
pravděpodobně diskutovat následujících několik století, pokud nám
bude dáno tady ještě být. Ale spíš jde o to – a na tuto myšlenku mě
přivedl Václav Cílek, který o důvodech oteplování nepochybuje,
a přiklání se k těmto vědeckým zjištěním, která tady jsou a která jsou
ve společnosti živá. A který říká, že všechno, co jsme si z toho pak
vyvodili, a zejména opatření, jak jim zabránit, už mu přijde mylné.
A to je, bych řekla, podstata Green Dealu.

Jan Tománek: Já bych šel ještě dál. Mně přijde, že základ tohoto je
stejný podvod, jako s covidem. Uměle se vyrobí problém, a na něj se
hledá řešení. Ale někomu to velice dobře vyhovuje, nebo to někdo
dělá záměrně, aby dokázal manipulovat, a udělat agendy, které si
usmyslel.
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